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Sak 161/09  Godkjenning av innkalling og sakskart  
 
Arkivsak: 200900034 
Arkivkode: 026.2 
Saksbehandler: Therese Lundstedt 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 16.11.09 161/09  
 
GODKJENNING AV INNKALLING OG SAKSKART  
 
 

Sak 162/09  Godkjenning av BU-protokoll fra møte 12.10.2009  
 
Arkivsak: 200900034 
Arkivkode: 026.2 
Saksbehandler: Therese Lundstedt 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 16.11.09 162/09  
 
GODKJENNING AV BU-PROTOKOLL FRA MØTE 12.10.2009  
 
 

Sak 163/09  Protokoller til orientering  
 
Arkivsak: 200900034 
Arkivkode: 026.2 
Saksbehandler: Therese Lundstedt 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 16.11.09 163/09  
 
PROTOKOLLER TIL ORIENTERING  
 
 
 
 
 
 



 

Sak 164/09  Informasjon fra administrasjonen  
 
Arkivsak: 200900034 
Arkivkode: 026.2 
Saksbehandler: Therese Lundstedt 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 16.11.09 164/09  
 
INFORMASJON FRA ADMINISTRASJONEN  
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Sak 165/09  Rapport økonomi og tjenesteproduksjon per 30.9.2009  
 
Arkivsak: 200900203 
Arkivkode: 120.2 
Saksbehandler: Håkon Kleven 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 16.11.09 165/09  
 
RAPPORT ØKONOMI OG TJENESTEPRODUKSJON PER 30.9.2009  
Dokumentet er ikke ferdigbehandlet. Ettersendes/omdeles i møtet. 
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Sak 166/09  Sentrale budsjettjusteringer  
 
Arkivsak: 200900208 
Arkivkode: 121.3 
Saksbehandler: Edel G Krogstad 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 09.11.09  
Oppvekstkomite 09.11.09  
Bydelsutvalget 16.11.09 166/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
SENTRALE BUDSJETTJUSTERINGER  
 
Bydelen har mottatt 6 sentrale budsjettjusteringer og fremlegger disse i en samlet sak. 
 
1. Tilskudd til bydeler med turnuslege 
Oslo kommune har i budsjettet for 2009 avsatt 6,3 mill. kroner som kompensasjon for bydelenes 
utgifter til turnusleger. Formålet med avsetningen er å kompensere for deler av enkeltbydelers 
utgifter tilknyttet turnuslegeordningen for perioden 15.08.2008 til 15.08.2009. 
 
I kommunaldirektørens sak 36/09 er Bydel Østensjø tildelt kr 300 000 for Østensjø Legesenter og 
kr 300 000 for Ryen legesenter, totalt tilskudd kr 600 000. 
 
Bydelsdirektøren foreslår å avsette tilskuddet til dekning av forventet refusjon, slik det 
fremkommer av vedtatt budsjett 2009. 
 
2. Fordeling av sentral avsetning til direkte spesialpedagogiske tiltak for barn i førskolealder 
Bydelene fikk fra og med 01.08.2008 ansvar for tilbud om spesialpedagogisk hjelp etter § 5-7 i 
Opplæringsloven til barn i førskolealder. Vedtak fattet av Utdanningsetaten hadde en varighet 
frem til 01.10.2008. 
 
I forbindelse med behandling av bystyresak 208/2009, Årsbudsjett 2009 – virkninger av regnskap 
2008 mv., vedtok bystyret i møte 17.06.2009 å avsette til sammen 22,6 mill. kroner på kap 208 
Bydelene – avsetninger for å kompensere for merutgifter i 2008/eventuell underdekning i budsjett 
2009. Dette fordeler seg med 7,6 mill. kroner i kompenasjon for merutgifter i 2008 og 15 mill. 
kroner i økt budsjettramme for 2009. 
 
En kartlegging av aktivitetsnivå og utgifter i bydelene viste at bydelene hadde økende 
aktivitetsnivå og merforbruk i 2. halvår 2008. 
 
Hittil i år har dekningsgraden økt i alle bydeler, men ved utløpet av 1. kvartal 2009 var det mindre 
forskjeller mellom bydelene enn ved årsskiftet. Selv om variasjonen i aktivitet og utgifter ser ut til 
å bli redusert, vil utgiftene i den enkelte bydel også i 2009 være påvirket av vedtak som ble fattet 
før bydelene fikk ansvar for denne ordningen. Som en følge av slike bindinger er bydelene 
kompensert på følgende måte: 
 50% vekt på andel innbyggere mellom 1-5 år per 01.01.2009 
 50% vekt på andel netto driftsutgifter til direkte spesialpedagogisk hjelp høsten 2008.  
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Denne fordelingsmåten understøtter bydelenes behov for å få tilstrekkelig tid til å tilpasse seg i 
forhold til organisatoriske omlegginger uten at dette går ut over barna som har rett til spesial-
pedagogisk hjelp, jf verbalvedtak K2 i Årsbudsjett 2009. Fremtidig fordelingsmodell vil bli 
avklart senere. 
 
I byrådens sak 7/09 er Bydel Østensjø tildelt 1,925 mill. kroner av disse midlene som 
kompensasjon for økt aktivitetsnivå for barn i førskolealder med spesialpedagogiske tiltak. 
 
Bydelsdirektøren foreslår at midlene økes Ressursenhet for førskolebarn med dekning i byrådens 
sak. 
 
3. Barne- og ungdomstiltak i større bysamfunn 2009 – fordeling av straksmidler 
Oslo kommune har i brev av 03.02.2009 fått tilsagn om overføring av kr 900 000 fra Barne- og 
likestillingsdepartementet til bevilgning til strakstiltak med forbyggende arbeid blant barn og 
ungdom i Oslo. Hver bydel får en tildeling på kr 30 000 i denne saken og resten av midlene vil bli 
fordelt senere. 
 
Bydel Østensjø er i kommunaldirektørens sak 34/09 tildelt kr 30 000. 
 
Bydelsdirektøren forslår at midlene avsettes til prosjektet ”Straksmidler barne- og ungdomstiltak” 
i henhold til tildeling. 
 
4. Midler til bydelene som følge av økte sosialhjelpsutgifter innværende år, 2009. 
Bystyret bevilget 17.06.2009 i sak 208 Årsbudsjett 2009, 100 mill. kroner til bydelene som 
kompensasjon for forventede økte sosialhjelpsutgifter inneværende år. Byrådet vedtok i sitt møte 
25.06.2009 at 90 mill. kroner fordeles bydelene etter de samme prinsippene som benyttes når de 
bydelsvise sosialhjelpsbudsjettene fastsettes. Det innbærer en fordeling på 70% etter kriteriene for 
funksjonsområde 4 – økonomisk sosialhjelp og 30% etter regnskapsandeler. Byrådet har med 
utgangspunkt i regnskapsandelene per 1.tertial fordelt 90 mill. kroner til bydelene. 
 
I byrådssak 1088/09 økes rammen for økonomisk sosialhjelp for Bydel Østensjø med 4,981 mill. 
kroner til dekning av økte sosialhjelpsutgifter i 2009. 
 
Bydelsdirektøren foreslår å øke rammen for økonomisk sosialhjelp med 4,981 mill. kroner med 
dekning i byrådssak. 
 
5. Fordeling av prosjektmidler til sosialhjelpsreduserende tiltak i bydelene. 
Bystyret bevilget 17.06.2009 i sak 208 Årsbudsjett 2009, 100 mill. kroner til bydelene hvor 90 
mill. kroner ble fordelt i byrådssak 1088/09. Byrådet reserverte 10 mill. kroner til 
sosialhjelpsreduserende/aktive tiltak i bydelene. Bydelene med merforbruksprognoser av en viss 
størrelse selv etter fordeling av de 90 mill. kronene, 7 bydeler; ble invitert til å søke om midler til 
sosialhjelpsreduserende tiltak. Søknadene fra bydelene overstiger beløpet byrådsavdelingen har til 
fordeling men kommunaldirektøren vedtok å gi støtte til konkrete sosialhjelpsreduserende tiltak i 
alle de inviterte bydelene. I denne saken fordeles midler til 5 av bydelene. 
 
Byrådsavdelingen er særlig bekymret for utviklingen i antall unge sosialhjelpssøkere og har 
prioritert å støtte prosjekter som særlig retter seg inn mot ungdom. Prosjekter med inntektssikring 
som tema er også tillagt vekt sammen med den enkelte bydels utfordring knyttet til å holde 
sosialhjelpsbudsjettet vedtatt av bystyret.  
 
Bydel Østensjø er i kommunaldirektørens sak 52/09 tildelt totalt kr 700 000 hvor kr 200 000 av 
disse er knyttet til et ungdomsprosjekt kalt ” Dagtilbud for ungdom 16-24 år”. Dette vil utgjøre 
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bydelens egenandel i prosjektet samtidig som bydelen har søkt Nav drift og utvikling om kr 
350 000 til dekning av øvrige kostnader ved prosjektet. De resterende kr 500 000 er tildelt et 
prosjekt kalt ” Fra sosialhjelp til statlig bostøtte” som skal fokusere på inntektssikring og 
alternativer til sosialhjelp. Det presiseres at disse prosjektene er øremerkede midler og skal 
rapporteres særskilt. 
 
Bydelsdirektøren forslår at midlene avsettes til prosjektene beskrevet ovenfor i henhold til søknad. 
 
6. Oppgradering av torg og møteplasser 
Kommunedelsplan for torg og møteplasser ble vedtatt av bystyret den 22.04.2009 og i den har 
bystyret bevilget 20 mill. kroner til oppgradering av torg og møteplasser på kap. 400 Eiendoms- 
og byfornyelsesetaten (EBY). Etter bystyrets vedtak av budsjett for 2009 fikk EBY i oppdrag å 
velge ut plasser som har et oppgraderingsbehov. Det er valgt ut 3 plasser for opprustning samt et 
areal i ”Kvadraturen” for opparbeidelse av en lekeplass. 
 
Bydel Østensjø er i byrådssak 1077/09 tildelt 1 mill. kroner til oppgradering av Abildsøveien 52, 
”Lekern” i henhold til reguleringsplan av 24.11.2008. Bydelen er forvalter i denne saken og skal 
dermed legge til rette for lek på plassen, sette i stand drikkefontene og foreta skjøtsel og 
vedlikehold av eksisterende vegetasjon. Bydelen vil i løpet av året engasjere en landskapsarkitekt 
som i samarbeide med bydelen, velforening o.l utarbeide en plan for området. Selve 
oppgraderingen vil bli foretatt når gravingen kan starte etter vinteren.  
Dette er øremerkede investeringstilskudd og budsjettjusteres på investeringsbudsjettet. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

1. Funksjon 241 Diagonose, behandling, re-/habilitering økes med kr 600 000 i henhold til 
kommunaldirektørens sak 36/09. 

2. Funksjon 211 Styrket tilbud til førskolebarn økes med 1,925 mill. kroner i henhold til 
byrådens sak 7/09. 

3. Funksjon 231 Aktivitetstilbud barn og unge økes med kr 30 000 i henhold til 
kommunaldirektørens sak 34/09. 

4. Funksjon 281 Økonomisk sosialhjelp økes med 4,981 mill. kroner i henhold til byrådssak 
1088/09. 

5. Funksjon 242 Råd, veiledning og sosialt forebyggende arbeid økes med kr 700 000 i 
henhold til kommunaldirektørens sak 52/09. 

6. Funksjon 335 Rekreasjon i tettsted økes med 1 mill. kroner på investeringsbudsjettet i 
henhold til byrådssak 1077/09. 

 
 
 
Tove Stien /s        Håkon Kleven /s 
bydelsdirektør        avd.sjef plan og økonomi 
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Sak 167/09  Barnehager - full behovsdekning, status oktober 2009  
 
Arkivsak: 200400377 
Arkivkode: 323.3 
Saksbehandler: Torunn Nyrnes 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 09.11.09  
Oppvekstkomite 09.11.09  
Bydelsutvalget 16.11.09 167/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
BARNEHAGER - FULL BEHOVSDEKNING, STATUS OKTOBER 2009  
 
Bakgrunn: 
I bydelsutvalgets behandling av budsjett 2009, BU-sak 204/08, ble det fattet følgende vedtak: ”BU 
får fremlagt sak om barnehager – full behovsdekning på hvert møte slik det har vært i 2008.” 
Saken bygger på tidligere framlagte saker, sist i bydelsutvalgets møte 12.10.2009, sak 150/09, 
med status per september 2009. 
 
Saksframstilling: 
Saksframlegget gir en gjennomgang av aktuelle barnehageprosjekter/ tomter, med vekt på 
prosjekter/ tomter der det er endringer siden forrige rapportering. 
 
Permanente prosjekter: 
Rønningjordet barnehage 
Byggetrinn 1 er ferdigstilt tidlig i november 2009 med overtakelse av bydelen 17.11.2009. Riving 
av den gamle Rønningjordet barnehage starter 30.11.2009. Oppstart 2. byggetrinn er satt til 
05.01.2010, med ferdigstillelse, inklusive uteområdet uke 18. Bydelen venter å kunne overta 2. 
byggetrinn i mai 2010. 
Det legges opp til fortsatt drift av paviljongen også etter at permanent barnehage er ferdigstilt. 
 
Utmarkveien barnehage 
Barnehagen ferdigstilles i første halvdel av november. Bydelen tar i bruk den nye barnehagen 
23.11.2009. Barna som skal i Utmarkveien barnehage, har inntil innflytting plass i andre 
barnehager i bydelen. 
 
Manglebergveien 11 
Barnehagen blir en standardisert barnehage, slik som barnehagene Utmarkveien og Rønningjordet. 
Leverandør ventes avklart innen kort tid. Den nye barnehagen skal stå klar 01.08.2010. 
Ansettelsesprosessen til den midlertidige barnehagen er i gang.  
 
Christinedal kunst- og kulturbarnehage 
Barnehagen er i gang med 4 avdelinger i 2. og 3. etasje. 1. etasje er under arbeid for utvidet 
takhøyde, og når dette arbeidet er ferdig, vil barnehagen ta inn ytterligere barn. Det er uvisst når 
arbeidet vil bli sluttført.  
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Hellerudveien 86 
Manglerud Star/ Idrettsbarnehager AS er gitt igangsettingstillatelse og byggestart er ventet nå i 
høst. Barnehagen ventes ferdigstilt sommeren 2010. 
 
Midlertidige prosjekter 
Haraløkka paviljong barnehage 
Omsorgsbygg Oslo KF søker om forlenget drift for Haraløkka paviljong barnehage. Varighet på 
ny periode ventes å være 2-3 år. Bydelen venter å få konkret informasjon om dette i møte med 
Byrådsavdeling for kultur og utdanning/ Omsorgsbygg Oslo KF 23.11.2009. 
 
Rønningjordet paviljong 
Omsorgsbygg Oslo KF søker om forlenget drift for Rønningjordet paviljong. Bydelen har 
signalisert forventet behov ut 2010. Bydelen venter å få konkret informasjon om perioden det 
søkes forlengelse for i møte med Byrådsavdeling for kultur og utdanning/ Omsorgsbygg Oslo KF 
23.11.2009. 
 
Tallberget midlertidige barnehage 
Barnehagen har huset midlertidige plasser for Tallberget barnehage, og nå i høst for Utmarkveien 
barnehage. Den vil fra 4. kvartal 2009 være midlertidig for Manglebergveien barnehage. I og med 
at de midlertidige plassene ventes etablert i 2009 og ansettelsesprosessen til stillinger i barnehagen 
er i gang, vil Manglebergveien barnehage bli en kommunalt driftet barnehage. 
 
Andre mulige prosjekter 
Vetlandsveien gnr 144, bngr 1268 – parkeringshus 
Byrådsavdeling for kultur og utdanning er av bydelen bedt om vurdere kjøp av Vetlandsveien 
parkeringshus for etablering av barnehage på tomta. Bydelen er gitt beskjed om at spørsmålet vil 
bli besvart i møte med Byrådsavdeling for kultur og utdanning/ Omsorgsbygg Oslo KF og bydelen 
23.11.2009. Bydelen har understreket at det er stort behov for barnehageplasser i området.  
 
Høyenhall skole – lokaler tidligere benyttet av tannhelsetjenesten 
Lokalene er av styrer ved Høyenhall barnehage vurdert å kunne gi plass til om lag to avdelinger. 
Bydelen vil i møte med Byrådsavdeling for kultur og utdanning/ Omsorgsbygg Oslo KF 
23.11.2009 nevne dette som en mulighet for øke plasser i bydelen. Byrådsavdeling for kultur og 
utdanning vil vurdere om dette kan være noe å gå videre med. 
 
Prognostisert behov 
Per 20.10.2009 har bydelen 26 barn over 3 år/ 73 barn under 3 år, hvor av 38 er under 1 år, 
registrert til søkerliste til barnehageplass før 31.12.2009. Erfaring viser at det sjelden takkes ja til 
plass for barn under 1 år.  
 
Bydelen vil ved Rønningjordet barnehage få 18 nye småbarnsplasser. Ved Haraløkka paviljong 
blir det frigjort 58 plasser. Ved Tallberget midlertidige barnehage blir det ventelig etablert 2-3 
avdelinger i desember 2009, og 1-2 avdelinger i 1. kvartal 2010. Til sammen blir det 36 
småbarnsplasser/ 72 plasser over 3 år. Det vil si at pr. i dag er det omtrent like mange barn på 
venteliste som bydelen har planer for økning i antall barnehageplasser. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Barnehager – full behovsdekning, status oktober 2009, tas til orientering 
 
 
Tove Stien /s       Tommy Grotterød /s 
bydelsdirektør       avdelingssjef  
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Sak 168/09  Månedsrapport barneverntjenesten per september 2009  
 
Arkivsak: 200700447 
Arkivkode: 321.9 
Saksbehandler: Mary Ann Gursli 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 09.11.09  
Bydelsutvalget 16.11.09 168/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
MÅNEDSRAPPORT BARNEVERNTJENESTEN PER SEPTEMBER 2009  
 
Bakgrunn: 
Med dette fremlegges månedlig rapportering til bydelsutvalget om situasjonen innenfor 
barnevernsområdet per 30.09.2009.  
 
Saksframstilling 
 
Meldinger 
Antall meldinger for september var 47. Dette synes å være det høyeste antall meldinger per måned 
som er registrert etter at barneverntjenesten startet rapportering i 2007. Gjennomsnitt per måned 
inkludert september, er på 31 meldinger. Dersom dette snittet holder seg ut året er prognosen for 
2009 på 374 meldinger (jf tabell). 
 
Undersøkelser  
Fristoverskridelsene fra første halvår gir et etterslep av rapporterte overskridelser også på 
Fylkesmannsrapporteringene i oktober. Dette skyldes at undersøkelsestiden er 3, eller i noen 
tilfelle 6 måneder, og overskridelsen registreres når undersøkelsen konkluderes. 
Barneverntjenesten var à jour med oppstart av undersøkelser i august, og dette vil derfor gi effekt 
først fra oktober / november, og forutsetter at antallet nye meldinger videre ligger nær snittet og 
ikke på septembernivå. 
 
Antall barn og unge under tiltak 
Barn og unge under tiltak omfatter alle barn som etter endt undersøkelse har tiltak i regi av 
barneverntjenesten, enten innenfor eller utenfor hjemmet. Så langt i år har det vært en økning på 
54 barn, eller 19 % under alle typer tiltak, og trenden er stigende. Dette kan henge sammen med 
flere forhold: økningen i antallet meldinger, at terskelen for å gi hjelp er senket, at 
alvorlighetsgraden i meldingene er stigende slik at flere fører til tiltak, eller med problemer med 
oppfølging av saker slik at hjelpen ikke gir tilstrekkelig effekt. Siden antallet meldinger per 
september er 56 flere i år enn på samme tid i fjor, så synes dette imidlertid alene å kunne forklare 
hele veksten av barn under tiltak. Inntrykket fra mottak og undersøkelse er at barnevernet nå 
mottar meldinger med større bekymring enn tidligere, og sakene er mer komplekse.  
 



 

 
Tiltakstype 

Res 
06 

Res
07 

Res 
08 

 

   
1/09 

 

 
2/09 

  
3/09

 

 
4/09

  
5/09 

  
6/09

 
7/09

 
8/09

 
9/09

 
10/09

 

 
11/09

 
12/09

 

Plan 
2009  

 
Antall barn og unge under tiltak utenfor 
familien: 

 
74 

 
88 

 
92 

 
89 

 
87 

 
87 

 
88 

 
91 

 
87 

 
83 

 
89 

 
88 

    
81,5 

Institusjons-baserte tiltak   20 25 22 21 19 18 19 19 17 16 14 14    13,5 
Fosterhjem – inkl beredskapshjem 43 43 49 49 49 48 49 52 52 53 54 53    48 

- herav ordinære 23 27 26 26 26 29 29 30 30 30 30 30    26 
- herav forsterkede 20 16 23 23 23 19 20 22 22 23 24 23    22 

Hybel, ordinær 11 20 10 9 8 11 11 10 9 8 11 14    9 
Hybel, m/oppfølg   11 10 11 10 9 10 9 6 10 7    11 
Antall barn og unge under tiltak i familien:  

176
 

185
 

193
 

195 
 

202 
 

207
 

211
 

211 
 

225
 

238
 

249
 

252
    

200 

- herunder mødrehjem (*)  2 3 3 4 3 2 1 2 3 2 2    3 
Sum barn og unge under tiltak i barnevernet  

250
 

273
 

285
 

284 
 

289 
 

294
 

299
 

302 
 

312
 

321
 

339
 

339
    

 
Meldinger mottatt   

 
320

 
379

 
320

 
38 

 
24 

 
39 

 
29 

 

 
21 

 
38 

 
29 

 
16 

 
47 

    

Undersøkelser igangsatt  239 273 266 19 40 11 32 21 32 22 15 26     
 
Antall aktive saker i Ofot (**)  

  
105

 
67 

 
66 

 
70 

 
74 

 
72 

 
77 

 
68 

 
70 

 
69 

 
54 

    

                

(*) Mødrehjem er å anse som et tiltak i familien siden mor og barn bor sammen. Oppgitt antall viser antall familier med dette tiltaket 
(**) Saker i Ofot: omfatter tiltak både i og utenfor hjemmet. Disse sakene er inkludert i tallene lenger opp i tabellen 
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Barn og unge under tiltak i familien  
Antall barn og unge under tiltak i familien er så langt i 2009 økt med 31 %. Trenden er altså 
kraftig stigende, og antallet meldinger kan predikere en liten utflating før en ny økning. 
Barneverntjenesten ønsker å redusere antall plasseringer utenfor hjemmet. Å øke den 
forebyggende innsatsen, samt å ha som mål å komme inn i sakene tidligere, vil kunne medføre 
en økning av barn og unge med tiltak innenfor familien, samt at aktiviteten i hjemmet kan bli 
høyere / mer kostbar for å kunne forebygge eventuelle plasseringer. Barneverntjenesten 
benytter nå i større grad enn tidligere omfattende tiltak i hjemmet, rettet mot for eksempel 
styrking av innvandrerforeldre i foreldrerollen i Norge, trening av unge og foreldre i håndtering 
av aggressiv atferd hos ungdom, bistand til foreldre i å samkjøre seg i oppdragelse og 
oppfølging av ungdom osv. Dette er spesialiserte tjenester som barneverntjenesten kjøper av 
eksterne aktører, men som benyttes for å forsøke å sette foreldrene i stand til å løse problemene 
i hjemmet selv.  
 
Barn og unge under tiltak utenfor familien:  
Antallet barn og unge under tiltak utenfor familien har vært redusert i 2009, men synes 
samtidig å ligge rimelig stabilt. Det har imidlertid vært forandringer i fordelingen av de 
underliggende tiltakene. Antallet fosterhjemsplasserte barn er stigende, mens antallet ungdom i 
hybel holder seg stabilt. En bevisst satsning gjennom Ofot har medført at flere unge følges opp 
med tiltak i bydelens egen regi.   
Antallet institusjonsplasseringer har så langt i år blitt redusert med 36 %, og trenden er fortsatt 
noe nedadgående. Prognosene tilsier pr september et resultat 2009 under plantall. Reduksjonen 
må sees som et resultat av en bevisst vridning mot styrking av tiltak i hjemmet, tettere 
oppfølging under plasseringer slik at institusjonsoppholdene blir kortere, og en klar nedgang i 
antallet akuttplasseringer i tråd med nasjonale føringer. Per september er 14 barn og unge 
registrert med institusjonstiltak, men ca 30 % av disse bor faktisk i fosterhjem tilknyttet en 
institusjon for tettere oppfølging av fosterforeldre. Det er altså svært få institusjonsplasserte 
barn i Bydel Østensjø. 
 
 
Antall aktive saker i Oppfølgings- og tilretteleggertjenesten (Ofot) 
Ved utgangen av september hadde Ofot 54 aktive saker, hvorav 30 saker er ungdom over 18 år 
som har samtykket til ettervernstiltak. De øvrige sakene er tiltakssaker for barn/ungdom under 
18 år, samt forberedelse til ettervern i samarbeid med ungdomsteamet ved barnevernkontoret. 
Ofot har også fullt saks- og oppfølgingsansvar for 5 17-åringer som har hybeltiltak. 
For øyeblikket har Ofot oppfølging med 16 ungdom på hybel. Disse er mellom 17 og 20 år, og 
omfanget av oppfølging varierer sterkt. I noen saker samarbeider det tett med NAV, og enkelte 
får også det de trenger av økonomisk bistand derfra. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar månedsrapport barneverntjenesten per september 2009 til orientering.  
 
 
 
Tove Stien /s       Mary Ann Gursli /s 
bydelsdirektør       avd.sjef 
 



 

Sak 169/09  Brukerundersøkelse barnehagene 2009  
 
Arkivsak: 200900690 
Arkivkode: 323.0 
Saksbehandler: Trine Løvsjø 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 09.11.09  
Bydelsutvalget 16.11.09 169/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
BRUKERUNDERSØKELSE BARNEHAGENE 2009  
 
Bakgrunn: 
For å nå de nasjonale og lokale målene på barnehagesektoren har Bydel Østensjø siden 2006 
foretatt brukerundersøkelser i alle bydelens barnehager. I forbindelse med budsjett 2009, sak 
204/08 punkt 9A, fattet bydelsutvalget vedtak om at det skal gjennomføres brukerundersøkelse 
også i 2009.  
 
I saksframlegget som følger framkommer resultatene av brukerundersøkelsene for 2009, 
sammenliknet med resultatene fra 2008 og 2007. 
 
Saksframstilling: 
Brukerundersøkelsen 2009 ble gjennomført på forsommeren 2009. Samtlige av bydelens 
kommunale og ikke- kommunale barnehager, med unntak av èn kommunal barnehage deltok i 
undersøkelsen. Haraløkka barnehage var ikke med grunnet tekniske problemer.  
 
Når det gjelder familiebarnehagene, er det kun 3 familiebarnehager som har deltatt. Svikt fra 
administrasjonens side førte til at 17 familiebarnehager ikke deltok i årets undersøkelse. 
Administrasjonen vil i god tid før neste undersøkelse, drøfte med familiebarnehagene hvordan 
vi skal sikre deltakelse i neste års undersøkelse. 
 
Til sammen har 45 barnehager deltatt. Det ble sendt ut 2185 spørreskjemaer.  Innkomne svar 
var 921, som gir en svarprosent på 42 %.  

Alle foresatte fikk utdelt spørreskjema samt et engangspassord, som gav mulighet til å svare 
elektronisk gjennom nettportalen www.bedrekommune.no. 

Portalen gir brukere, presse, folkevalgte og andre, muligheter for å se på resultater fra 
kommuner som har gjennomført kartlegginger i www.bedrekommune.no. Dette gjelder både 
data for ressursinnsats, objektiv kvalitet og hva brukerne mener om tjenestene. 
Brukerundersøkelsen som er gjennomført i bydelens barnehager, er lagt ut for offentlig innsyn. 

For å sikre anonymisering for foresatte, ble undersøkelsen gjennomført i regi av 
barnehageseksjonen i Bydel Østensjø. Barnehagene delte ut skjemaene til foreldrene. Foreldre 
som ikke svarte elektronisk, leverte inn lukket svarkonvolutt til barnehagen, som videresendte 
svarkonvoluttene til bydelsadministrasjonen for elektronisk registrering.  
 

 

http://www.bedrekommune.no/
http://www.bedrekommune.no/
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Nedenfor presenteres gjennomsnittlige resultater for hele bydelen på hovedgruppene av 
spørsmål.  
Spørsmålene kunne besvares på en skala fra 1 til 6, hvor 6 er best.  
 

  
Bydelens 
gj.snitt 
 
2007 

 
Bydelens 
gj.snitt 
 
2008 

 
Bydelens 
gj.snitt 
 
2009 

Bydelens 
kommunale 
Barnehager  
 
2009 

Bydelens 
ikke - 
kommunale 
barnehager 
2009 

Bydelens 
familie-
barnehager  
 
2009 

 
Lands 
gj.snitt 
 
2009 

Tot. antall 
barnehage 

 
58 

 
62 

 
45 

 
31 

 
11 

 
3 

 

Antall 
planlagte svar 

 
1917 

 
2215 

 
2185 

 
1754 

 
407 

 
24 

 

Antall svar 937 1201 921 772 141 8  
Svarprosent 59 % 54 % 42 % 44 % 34,6 % 33,3 %  
Resultat for 
brukerne  
(omsorg, sosial 
utvikling og 
aktivitets -
innhold) 

 
 
 
 

4,6 

 
 
 
 

4,7 

 
 
 
 

4,7 

 
 
 
 

4,6 

 
 
 
 

5 

 
 
 
 

4,8 

 
 
 
 

4,8 

Trivsel 4,9 5,0 5,0 4,9 5,2 5,3 5,0 
Bruker-
medvirkning 

 
4,3 

 
4,5 

 
4,4 

 
4,3 

 
4,9 

 
4,6 

 
4,4 

Respektfull 
behandling 

 
5,1 

 
5,2 

 
5,2 

 
5,1 

 
5,4 

 
5,6 

 
5,1 

Tilgjengelighet 
(åpningstid) 

 
5,1 

 
5,1 

 
5,1 

 
5,1 

 
4,9 

 
3,3 

 
5,2 

Informasjon 3,9 4,6 4,6 4,5 4,9 4,7 4,5 
Fysisk miljø 3,9 4,0 4,2 4,1 4,7 4,0 4,4 
Generelt 4,7 4,9 4,9 4,8 5,4 5,1 4,9 
Snitt 4,7 4,7 4,7 4,7 5,0 4,7 4,8 

 
Som vedlegg til denne saken følger en oversikt over resultat for hver enkelt barnehage for hhv 
årene 2007, 2008 og 2009. I tillegg til at bydelens resultater i oversiktene sammenlignes med 
landsgjennomsnittet (som i oversikten over), sammenlignes bydelen i disse oversiktene med 
kommunene med hhv høyeste og laveste score. Vedlagt ligger også oversikt over bydelene i 
Oslo. 
 
Kommentar til gjennomføring av undersøkelsen 
Svarprosenten har gått betraktelig ned fra 2008 til 2009, fra 54 % til 44 %. En av årsakene kan 
være at undersøkelsen ble gjennomført på forsommeren 2009. Det er en travel tid for mange og 
mange av barna slutter i barnehagen til sommeren, og da prioriterer man kanskje ikke en 
brukerundersøkelse på tampen av barnehagetiden.  
Oslo kommune vil neste år gjennomføre brukerundersøkelsen i februar. 
 
Østensjø barnehage var registrert som deltakere, men grunnet praktiske problemer, 
gjennomførte de ikke undersøkelsen. Rønningjordet midlertidige barnehage ble opprettet i 
2009. Dermed har ikke disse barnehagene sammenlignbare resultater fra 2008 til 2009. 
 
Resultater 2009 sammenlignet med resultatene for 2008 



Sammenligner vi bydelens resultater for 2009 med bydelens resultater for 2008, er det innenfor 
samtlige spørsmålskategorier lik eller økt score, med unntak av en liten nedgang vedrørende 
brukermedvirkning på 0,1 poeng.  
14 barnehager har hatt en økning i snittscoren. Økningen varierer fra mellom 0,1 og 0,8 poeng. 
9 barnehager har lik score som i fjor. 16 barnehager har fått dårligere score i 2009 enn i 2008. 
Nedgangen er fra 0,1 til 0,4.  
 
I snitt ligger bydelens barnehager samlet sett 0,1 poeng under landsgjennomsnittet. Bydelen 
ligger 0,1 poeng over på områdene respektfull behandling og informasjon, ligger likt på 
områdene trivsel, brukermedvirkning og generelt. På områdene resultat for brukerne, 
tilgjengelighet og fysisk miljø ligger bydelen under med henholdsvis 0,1, 0,1 og 0,2. 
Snittresultatet på landsbasis har økt med 0,2 poeng, mens bydelen har samme resultat som i fjor 
og forfjor. Sammenligner vi oss med kommunene med høyeste score ligger vi under, men 
betydelig over kommunene med lavest skår.  
I Oslo kommune har 5 bydeler gjennomført samme brukerundersøkelse. Gjennomsnittet for de 
5 bydelene er 4,6. Bydel Østensjø ligger 0,1 poeng over med snitt på 4,7. 
 
Resultatene for 2009 er samlet sett gode, samtidig som det for enkelte områder er et klart 
forbedringspotensial. Resultatene for de enkelte barnehagene varierer, både med hensyn til 
svarprosent og score på de enkelte områdene. Tydelig er det å lese at flere av barnehagene har 
arbeidet aktivt med forbedringstiltak og forbedret resultatene betraktelig. Det må antas at videre 
satsing på kvalitetsarbeidet i barnehagene samlet sett, samt at høyt fokus på barnehagens inne- 
og utemiljø, skal bidra til at brukerne opplever enda bedre barnehager. 
 
Plan for forbedringer fram mot neste års brukerundersøkelse innebærer følgende tiltak:  
- Alle barnehagene drøfter resultatene med foreldrene og lager plan for forbedring innenfor 

prioriterte områder. Vedtatt tiltaksplan skal forelegges administrasjonen. 
- Barnehager med lavt score på kritiske områder følges opp særskilt av 

barnehageadministrasjonen. 
- Der det er felles utfordringer for mange av barnehagene, utarbeides det felles 

satsningsområder som skal inn i alle barnehagenes årsplaner for 2010. Eksempler på slike 
felles utfordringer er brukermedvirkning og informasjon (selv om vi der ligger over 
landsgjennomsnittet). 

- Barnehagene skal aktivt tilstrebe minimum 65 % deltakelse ved brukerundersøkelse 2010. 
 
Brukerundersøkelsen for barnehagene vurderes som et nyttig redskap i det systematiske 
kvalitetsarbeidet som gjennomføres i bydelens barnehager. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar sak Brukerundersøkelse 2009 for barnehagene til orientering. 
 
 
 
Tove Stien /s        Tommy Grotterød /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
 
Vedlegg: 

 Sammenstilling brukerundersøkelse 2007 
 Sammenstilling brukerundersøkelse 2008 
 Sammenstilling brukerundersøkelse 2009 
 Sammenligning mellom barnehagene 2008 - 2009 
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Sak 170/09  Øremerkede midler til vedlikehold i barnehagene . 
Rapportering  
 
Arkivsak: 200900691 
Arkivkode: 323.0 
Saksbehandler: Torunn Nyrnes 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 09.11.09  
Bydelsutvalget 16.11.09 170/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
ØREMERKEDE MIDLER TIL VEDLIKEHOLD I BARNEHAGENE . 
RAPPORTERING  
Dokumentet er ikke ferdigbehandlet. Ettersendes/omdeles i møtet. 
 



 

Sak 171/09  Ressursenhet for førskolebarn - rapportering  
 
Arkivsak: 200800590 
Arkivkode: 323.0 
Saksbehandler: Torunn Nyrnes 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 09.11.09  
Råd for funksjonshemmede 10.11.09  
Bydelsutvalget 16.11.09 171/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
RESSURSENHET FOR FØRSKOLEBARN - RAPPORTERING  
 
Bakgrunn: 
Bydelsadministrasjonen rapporterte høsten 2008 i BU-sak 189/08 på forholdene ved 
Ressursenhet for førskolebarn. Forholdene var den gang dels preget av sen saksbehandling, dels 
av manglende kompetanse i forbindelse med utførelse av vedtak, og av at det var flere 
pedagogstillinger som var ubesatt. 
I verbalvedtak til bydelsutvalgets behandling av budsjett 2009, BU-sak 204/08, ble det fattet 
følgende verbalvedtak: Bydelsutvalget ber om å få seg forelagt rapporteringssystemet for 
ressursenheten for førskolebarn før det iverksettes, samt en gjennomgang av lovligheten i 
praksisen ved enheten. 
I BU-sak 152/09 sto det følgende som kommentar til vedtaket: 
Ressursenheten benytter, etter føringer fra Oslo kommune sentralt, fagsystemet Gerica. Det 
skal kunne hentes ut rapporter, men dette krever tilrettelegging fra sentralt hold. 
Det legges fram sak for BU i november som viser ansattes kompetanse, antall barn med vedtak, 
praksis sett ift lovverket m.v. 
 
I denne saken vil vi, som angitt i BU-sak 152/09, rapportere på rutiner, praksis sett ift 
lovverket, ansattes kompetanse, antall barn med vedtak, m.v. Dette er forhold BU har vært 
opptatt av å få svar på, ref. BU-sak 189/08, om forholdene ved ressursenheten.. 
 
I første del av saksframlegget omtales hvordan ressurser til barn med spesielle behov er justert 
iht faktisk behov i løpet av året, rutiner for å kunne effektuere fattede vedtak snarest mulig, 
samt rutiner for bruk av pedagogisk personell vs bruk av assistenter. 
I andre del rapporteres det på antall vedtak, tid for effektuering av vedtakene, 
bemanningssituasjonen, inklusive kompetansen til de ansatte ved ressursenheten. 
 
Saksframstilling: 
Lovverk: 
Barnehageloven § 13, barnehagelovens forskrift og Kunnskapsdepartementets rundskriv om 
statstilskudd til drift av barnehager, legger føringer for forvaltningen av tilskudd til tiltak for 
barn med nedsatt funksjonsevne i barnehagene. Tilskuddet kan benyttes til å styrke 
barnehagens bemanning for å kunne gi barn med nedsatt funksjonsevne et godt tilbud. Her 
fattes det ikke enkeltvedtak. 
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Opplæringslova § 5-7 regulerer rettigheter og innhold i spesialpedagogisk hjelp før 
opplæringspliktig alder. ”Veileder til opplæringsloven om spesialpedagogisk hjelp og 
spesialundervisning” utdyper blant annet saksgangen og behandlingsrutiner i forhold til 
tjenesten. Vedtak etter denne loven fattes som enkeltvedtak i henhold til forvaltningslovens  
§ 11, som omhandler regler for saksbehandling. 
 
Ressurser til barn med spesielle behov 
Det har vært økt aktivitetsnivå etter at ansvaret for spesialpedagogisk hjelp ble overført fra 
Utdanningsetaten til bydelene. Dette skyldes dels opphopning av saker til sakkyndig vurdering 
ved Pedagogisk psykologisk tjeneste, PPT, før og rett etter at bydelene overtok ansvaret. 
Byrådsavdeling for eldre og sosiale tjenester, EST, vil se nærmere på hva som for øvrig kan 
være årsak til det økte aktivitetsnivået. Det er grunn til å tro at antall barn med vedtak og 
vedtaksomfanget vil bli mer stabilt over tid.  
Ressursenhet for førskolebarn har hver tertial rapportert antall vedtak om spesialpedagogisk 
hjelp til EST. Med bakgrunn i rapporteringene ble bydelen i juni 2009 overført 1,9 mill. kroner 
for å kompensere for merutgifter/ underdekning til spesialpedagogisk hjelp i budsjett 2008 og 
2009.  

 
Rutiner for å kunne effektuere fattede vedtak snarest mulig: 
Alle søknader fra foresatte og evt. henvisende instanser, om spesialpedagogisk hjelp, skal rettes 
til Ressursenhet for førskolebarn, før den sendes videre til PPT. På den måten får Ressursenhet 
for førskolebarn på et tidlig tidspunkt kjennskap til barna som utredes av PPT og kan begynne 
planlegging mht. tilrettelegging og ressursbruk. Målet er å effektuere vedtakene raskt og å finne 
egnede løsninger for bemanning.  
Bydel har fått ansvar for å koordinere og innkalle til drøftingsteam, som er et forum for 
lavterskeldrøfting der det er meldt bekymring for et barn. Ressursenhet for førskolebarn har fra 
høsten 2009 opprettet drøftingsteam med faste møter sammen med PPT hver 3.uke. 
Barnehagen og andre faginstanser i bydelen (ergoterapi, fysioterapi, migrasjonspedagog, m.fl.), 
kan bli innkalt ved behov.  
Det anbefales at saker bør være drøftet i dette forumet før det blir vurdert å søke om 
spesialpedagogisk hjelp. På den måten vil ressursenheten/ bydel bedre kunne vurdere om det 
skal settes inn hjelp etter barnehagelovens bestemmelser eller etter opplæringslovens 
bestemmelser. Tiltak iht barnehageloven vil ofte være styrking av grunnbemanningen på en 
avdeling der det er barn med nedsatt funksjonsevne, men kan også være ulike former for 
veiledning til foresatte og barnehage. Denne typen tiltak gir oss mulighet til å komme tidlig inn 
i saker som et lavterskeltilbud og er i tråd med Kunnskapsdepartementets føringer om tidlig 
innsats.  

 
Rutiner for bruk av assistenter: 
I utgangspunktet ønsker Ressursenhet for førskolebarn å benytte støtteassistenter der vi tildeler 
ekstra ressurser etter barnehagelovens bestemmelser. Ved vedtak om spesialpedagogisk hjelp 
iht Opplæringslova, § 5.7, vil det i de fleste tilfeller benyttes pedagoger til å utføre vedtak. I 
enkelte tilfeller, der det har vært vanskelig å rekruttere pedagoger, har det som midlertidige 
løsninger fortsatt vært benyttet assistenter for å kunne igangsette tiltak. Da har man vurdert 
nøye assistentens egnethet og lagt vekt på tett oppfølging og veiledning fra spesialpedagog. I de 
tilfeller der slike ordninger benyttes, er dette i nær dialog med foresatte. 

 
Hvor mange barn har vedtak etter Opplæringslova? 
Per 01.10.2009 var det 70 barn med vedtak etter Opplæringslova, § 5.7. Det er PPTs 
sakkyndige vurdering som tilrår om et barn har behov for spesialpedagogisk hjelp. Den 
sakkyndige vurderingen danner grunnlag for bydelens vedtak. 

 



Hvor mange barn har ikke fått oppfylt hele eller deler av vedtaket? 
Per 01.10.2009 har alle barn med vedtak fått iverksatt tiltak i det omfanget som vedtaket 
innbefatter. Det er ingen barn med nye vedtak det siste halvåret som har ventet mer enn 3 uker 
på å få effektuert vedtaket. 

 
Ansatte ved Ressursenhet for førskolebarn 
Ved ressursenhet for førskolebarn er det 1 tjenesteleder som er utdannet 
spesialpedagog/logoped, 1 logoped, 3 spesialpedagoger, 19 støttepedagoger (15 førskolelærere, 
1 allmennlærer, 1 fysioterapeut, 1 vernepleier, 1 barnevernpedagog) og 6 assistenter (1 barne- 
og ungdomsarbeider og 5 ufaglærte). 

 
Ufaglærte i utførelsen av vedtak begrunnet i mangel på faglært personell, er nå i liten grad en 
aktuell problemstilling, da alle fagstillinger er besatt av kvalifiserte fagpersoner. Avvik kan skje 
ved lengre sykefravær og lignende, slik som beskrevet over. 
 
Vurdering 
Ressurser til vedtak iht Opplæringslova, § 5.7, er justert iht behov i samsvar med bydelenes 
rapporteringer til byrådsavdelingen. 
Nye rutiner, utarbeidet av arbeidsgruppe med representanter fra PPT, Utdanningsetaten, 
bydelene, Byrådsavdeling for kultur og utdanning og Byrådsavdeling for eldre og sosiale 
tjenester, legger godt til rette for effektiv saksgang. Rutinene sikrer at bydelen har muligheter 
til å se behov for spesialpedagogisk hjelp i sammenheng med tilretteleggingstiltak etter 
barnehageloven. Rutinene gir også bydelen mulighet til å vurdere om bydelen kan yte bistand 
før det søkes om spesialpedagogisk hjelp og foretas sakkyndig vurdering. Dette kan gjelde for 
eksempel logopedhjelp, veiledning og andre lettere tiltak direkte fra ressursenheten. 
 
Det som er beskrevet over innebærer at Ressursenhet for førskolebarn har relevant kompetanse 
til å ivareta vedtak iht Opplæringslova § 5.7 og tiltak iht barnehageloven. Opplæringsloven 
setter ingen tidsfrister for behandling av saker om spesialundervisning, men må forstås slik at 
saken må avgjøres innen rimelig tid, og at saksbehandlingen skal være forsvarlig, jf. 
Forvaltningsloven bestemmelser.  
Ressursenheten effektuerer vedtak innenfor forvaltningslovens frister. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar sak Ressursenhet for førskolebarn – rapportering, til orientering 
 
 
 
Tove Stien /s       Tommy Grotterød /s 
bydelsdirektør       avdelingssjef 
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Sak 172/09  Brukerundersøkelse / dialogkonferanse - Fagsenter barn 
og unge  
 
Arkivsak: 200800590 
Arkivkode: 323.0 
Saksbehandler: Torunn Nyrnes 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 09.11.09  
Råd for funksjonshemmede 10.11.09  
Bydelsutvalget 16.11.09 172/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
BRUKERUNDERSØKELSE / DIALOGKONFERANSE - FAGSENTER BARN OG 
UNGE  
 
Bakgrunn: 
Bydelsutvalget har i sak 204/08 vedtatt følgende: Det gjennomføres brukerundersøkelse for 
brukere av Ressursenhet for førskolebarn og Bestillerkontor 0-17 år. 
 
Bydel Østensjø deltar i prosjekt Familieveiviser hvor brukermedvirkning er et sentralt tema. 
Prosjekt Familieveiviser er tilknyttet Fagsenter barn og unge, og retter seg både mot brukere av 
Bestillerkontor 0-17 år og Ressursenhet for førskolebarn. Prosjektets innhold retter seg mot 
familier med barn med nedsatt funksjonsevne og familier med psykisk syke barn og unge. 
 
Prosjekt Familieveiviser gjennomførte i prosjektets begynnelse en kartlegging blant 10 familier 
bosatt i bydel Østensjø. Intensjonen videre i prosjektet var å ha en brukerundersøkelse og en 
dialogkonferanse i løpet av 2009. 
 
I forbindelse med prosjekt Familieveiviser planlegger Helse og velferdsetaten en stor 
undersøkelse i Oslo blant familier med barn med nedsatt funksjonsevne. Undersøkelsen var 
planlagt høsten 2009, men er nå utsatt til 2010. Likeledes ble bydelen gjort kjent med at NTNU 
(Norges teknisk-naturvitenskapelige universitet i Trondheim) gjennomfører en landsomfattende 
undersøkelse blant familier med barn med nedsatt funksjonsevne i 2009.  
 
Saksframstilling: 
I og med at bydelen ble gjort kjent med at to brukerundersøkelser overfor den aktuelle 
målgruppen var under planlegging, ble det valgt å utsette bydelens egen brukerundersøkelse, og 
i stedet holde dialogkonferanse for å få innspill fra målgruppen.  
 
Bydelen kontaktet Utviklings- og kompetanseetaten i Oslo kommune, som sa seg villig til å 
lede en dialogkonferanse gjennomført etter en spesiell metode, ”open space”. 
Metoden starter med planleggingsmøte, etterfulgt av gjennomføringsmøte og et 
oppsummeringsmøte med utarbeidelse av en handlingsplan.  
Foreldrerepresentanter deltok på planleggingsmøte og kom med gode innspill til 
gjennomføringsmøtet. Et av forslagene fra foreldrerepresentanten var at bydelen stilte med 
barnepass under dialogkonferansen. Dette ble gjort, og 19 barn deltok. 



 
Selve dialogmøtet ble gjennomført 19.05 2009 med 27 foreldre, dels med tjenester fra 
Ressursenhet for førskolebarn, dels fra Bestillerkontor 0-17 år. Invitasjon var sendt til aktuelle 
brukere med barn med habiliteringsbehov, brukere med barn med psykiske vansker, samt 
brukere med vedtak fra Ressursenhet for førskolebarn. Dialogkonferansen ble holdt i 
Fellesskapshuset på Abildsø. ”Open space” metodikken er en metode for idémyldring. Det ble i 
løpet av møtet utarbeidet 13 rapporter med utgangspunkt i temaer foreldrene selv kom med 
forslag til.  
Oppsummeringsmøtet utarbeidet en handlingsplan på bakgrunn av det som kom fram i 
rapportene. Planen er konkret og flere av tiltakene er allerede på plass – andre er under 
etablering. Handlingsplanen med rapporter følger vedlagt.  
 
Vurdering 
Dialogkonferansen med ”open space” ga svært nyttig informasjon fra brukerne, og ga gode 
innspill til videre utvikling av tjenestene. Deltakerne kom med forslag til hva de synes 
Fagsenter barn og unge bør bli bedre til, det kom fram hva brukerne er opptatt av, og de fikk 
anledning til å si hvordan de mener tjenestene bør fungere. Brukerne fikk møte og bli kjent med 
de ansatte i tjenesten og la samtidig grunnlag for nettverk brukerne i mellom.  
Totalt sett vurderes dialogkonferansen som svært vellykket og ”open space” som en metode 
som på en god måte aktiviserte brukerne og fikk satt det de var opptatt av i fokus. 
Handlingsplanen vurderes som et godt redskap for realisering av prioriterte mål og tiltak.  
 
Brukerundersøkelse kunne ha vært et godt supplement, men med to andre brukerundersøkelser 
på trappene, ble det vurdert som riktig å utsette dette til en senere anledning. Det vil være 
naturlig med en slik brukerundersøkelse etter at prosjekt Familieveiviser avsluttes sommeren 
2010, slik at resultatene av denne kan innlemmes i rapporten fra prosjektet. Rapporten ventes 
ferdigstilt ved årsskiftet 2010-2011. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Sak vedrørende brukerundersøkelse/ dialogkonferanse i Fagsenter barn og unge tas til 
orientering. 
 
 
 
Tove Stien /s       Tommy Grotterød /s 
bydelsdirektør       avdelingssjef 
 
Vedlegg:  

- Invitasjon til Open Space 
- Open Space - Rapporter fra dialogkonferansen 
- Open Space - Oppsummering med handlingsplan  
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Sak 173/09  Fosterhjemsundersøkelsen i Oslo 2008  
 
Arkivsak: 200900585 
Arkivkode: 324 
Saksbehandler: Borgny Arthur 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 09.11.09  
Bydelsutvalget 16.11.09 173/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
FOSTERHJEMSUNDERSØKELSEN I OSLO 2008  
 
Bakgrunn: 
Helse- og velferdsetaten gjennomførte ved årsskiftet 2008/2009 på oppdrag fra Byrådsavdeling 
for velferd og sosiale tjenester en brukerundersøkelse blant fosterforeldre som har oppdrag for 
Oslo kommune. Undersøkelsen omfatter kartlegging av fosterforeldrenes tilfredshet med sine 
arbeidsvilkår og samarbeidsrelasjoner til barneverntjenesten og andre instanser.  
 
Rapport om fosterhjemsundersøkelsen i Oslo i 2008 legges med dette fram til orientering, og 
følger som vedlegg til saksframlegget. 
 
Saksframstilling: 
Undersøkelsen er den første i sitt slag hvor alle fosterhjem engasjert av Oslo kommune ble 
invitert til å delta. Av de 662 inviterte fosterhjem har 290 svart på undersøkelsen. Dette gir en 
total svarprosent på 44. Av 50 fosterhjem med oppdragsavtale med Bydel Østensjø besvarte 28. 
Det gir en svarprosent på 46 for bydelen. 
 
Resultatene fra fosterhjemmenes svar på undersøkelsen er gruppert i syv hovedområder, rangert 
etter synkende tilfredshet: 
 
 Samarbeid med andre 
 Oppfølging fra barnevernet 
 Opplæring/kurs 
 Tilsynsfører 
 Forhold før plassering 
 Forsterkningstiltak 
 Samvær 
 
Det er gjennomgående en forholdsvis høy grad av tilfredshet blant fosterforeldrene på disse 
hovedområdene. Det fremheves imidlertid i rapporten at det er rom for forbedringer selv om 
resultatet samlet sett er positivt. Av hovedfunn kan det nevnes at: 
 Fosterforeldrene er mest fornøyd med samarbeidet med andre offentlige instanser som 

skole, helsestasjon og BUP (barne- og ungdomspsykiatrien), og oppfølgingen fra 
barnevernet. 



 De som nylig har blitt fosterforeldre er mer tilfredse på de områder som ble undersøkt enn 
de som har vært fosterforeldre lengst. 

 De fleste fosterforeldre opplever at de opplærings- og kurstilbudene de har deltatt på har 
vært nyttige for dem.  

 Av fosterhjemmene som mottar forsterkningstiltak synes flest at tiltakene 
avlastningshjem/besøkshjem og lønn utover vanlig godtgjøring i noen eller svært stor grad 
dekker deres behov.  

 Fosterforeldrene er minst fornøyd med samværet med barnets biologiske familie. 
 
I undersøkelsen ble fosterforeldrene også bedt om å komme med forslag til forbedringer. I 
spørreskjemaet var det listet opp en rekke tiltak, og fosterforeldrene ble bedt om å krysse av for 
de tiltak som de mente ville være mest til hjelp for dem i fosterforeldreoppgaven. De tiltakene 
flest oppgir vil være til hjelp for dem er bedre lønn, mindre gjennomtrekk av saksbehandlere og 
mer hjelp til å takle fosterbarnets atferd/reaksjoner. 
 
Denne rapporten vil være et nyttig redskap for en aktiv utvikling av fosterhjemsarbeidet, og 
barneverntjenesten vil legge rapporten og resultatene til grunn for det videre arbeidet.  
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Rapport om fosterhjemsundersøkelsen i Oslo i 2008 tas til orientering. 
 
 
 
Tove Stien /s       Mary Ann Gursli /s 
bydelsdirektør       avdelingssjef 
 
Vedlegg: Rapport - Fosterhjemsundersøkelsen i Oslo 2008 
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Sak 174/09  Ruspolitisk handlingsplan 2010-2013  
 
Arkivsak: 200400057 
Arkivkode: 344 
Saksbehandler: Åse Rummelhoff 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Ungdomsrådet 09.11.09  
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 09.11.09  
Omsorgskomite 09.11.09  
Oppvekstkomite 09.11.09  
Bydelsutvalget 16.11.09 174/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
RUSPOLITISK HANDLINGSPLAN 2010-2013  
 
Bakgrunn: 
Bydelsutvalget i Bydel Østensjø vedtok i november 2006 ruspolitisk handlingsplan for Bydel 
Østensjø for perioden 2007 – 2009. Det er behov for revidering av gjeldende plan, slik at ny og 
revidert ruspolitisk handlingsplan foreligger fra 2010.  
 
Saksframstilling: 
Det drives rusforebyggende arbeid rettet mot flere ulike målgrupper i bydelen i dag. Det er 
behov for å foreta en ny vurdering av bydelens tiltak på rusområdet for å systematisere 
tiltakene og sikre sammenhengende tjenester for personer med rusrelaterte problemer. 
Handlingsplanen innbefatter derfor også tiltak som allerede er iverksatt. 
 
Det finnes per i dag en del statistikk over rusmiddelsituasjonen i Oslo, men lite statistikk for 
Bydel Østensjø. Vurderingene av rusmiddelsituasjonen i bydelen blir med bakgrunn i det 
statistiske materialet som foreligger for Oslo. Den reviderte planen oppsummerer også 
omfanget av salgs- og skjenkebevillinger i bydelen. 
 
Den ruspolitiske handlingsplanen avgrenser seg til kun å omfatte tiltak i offentlig regi. Brukere, 
pårørende og skolene har vært involvert i planarbeidet når det gjelder innspill til tiltak i planen 
for 2007 – 2009. Pårørende har også deltatt i revidering av tiltakene høsten 2009.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Ruspolitisk handlingsplan 2010 – 2013 tilsluttes. 
 
 
 
Tove Stien /s        Mary Ann Gursli /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
 
Vedlegg: Ruspolitisk handlingsplan 2010 - 2013 
 



 

Sak 175/09  Omsorgsboliger med tjenester - status per oktober 2009  
 
Arkivsak: 200700086 
Arkivkode: 371.1 
Saksbehandler: Signe Sandnes 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 09.11.09  
Omsorgskomite 09.11.09  
Bydelsutvalget 16.11.09 175/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
OMSORGSBOLIGER MED TJENESTER - STATUS PER OKTOBER 2009  
 
Bakgrunn: 
Bydelen har etablert omsorgsboliger (OMBO) med tjenester i Skøyenkroken 11, Enebakkveien 
158 og Utmarkveien 2. Dette er adresser hvor det fra før av er ordinære omsorgsboliger, tildelt 
etter gitte kriterier, men uten at det har fulgt tjenester med boligene. Ved alle tre adressene er 
hjemmetjenestebaser stasjonert i eller i umiddelbar nærhet av bygningene. Ved naturlig 
ledighet i omsorgsboligene har bydelen overtatt boligene og tildelt disse til eldre mennesker 
med behov for tjenester, i tråd med vedtak fattet av bestillerenheten. Målsettingen har vært å 
kunne erstatte behov for aldershjemsplasser og å utsette behovet for sykehjemsplasser. 
Tjenesten omfatter tilsyn/spisegruppe og aktivitet/sosialt samvær fra stasjonert personell i 
omsorgsboligene, ansatt i hjemmetjenesten. 
 
Ved inngangen til 2009 hadde bydelen 39 omsorgsboliger med tjenester. I budsjett 2009 vedtok 
BU å øke antallet med ytterligere 21 boliger, slik at samlet antall omsorgsboliger med tjenester 
skulle være 60 i løpet av første halvår 2009.  
 
I BU-møtet 07.09.2009, BU-sak 121/09 Rapport økonomi og tjenesteproduksjon per 
31.07.2009, meldte bydelsdirektøren: ”Når det gjelder antall omsorgsboliger med tjenester har 
ikke antallet endret seg i 2009. Det vil i løpet av september bli fulgt opp ukentlig hvor mange 
boliger som blir ledige, at det er rett målgruppe som tilbys plass, og hvordan man kan korte 
ned tiden fra en bolig blir ledig til den er innflyttingsklar.” 
 
Bydelsutvalget fattet følgende vedtak i saken:  

1. … 
2. Administrasjonen legger frem en egen sak om omsorgsboliger med tjenester 

 
Bydelsdirektøren vil i det følgende gi en redegjørelse for status for bydelens omsorgsboliger 
med tjenester per 14.10.2009, etter at saken har vært gjenstand for en nitidig gjennomgang og 
analyse av bydelens kartleggingsmetode. Det vil også bli redegjort for tiltak som er iverksatt 
for å påse at måloppnåelsen har nødvendig fokus hos aktuelle aktører. 
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Saksframstilling: 
En økning av antall omsorgsboliger med tjenester i tråd med målsettingen for 2009 er avhengig 
av flere forhold. Først og fremst forutsettes det at omsorgsboliger ledigstilles innen gitt 
tidsramme, dvs at nåværende beboere flytter ut. Dernest forutsettes det at bestillerkontoret har 
aktuelle personer med vedtak som kan og vil flytte inn i boligene ved ledigstillelse.  
 
Måloppnåelsen er også avhengig av at ulike aktører/tjenester samarbeider godt og med felles 
målsetting, og at ansvarsforholdet mellom de ulike aktørene er godt avklart. Internt i bydelen er 
sentrale aktører spredt på ulike tjenestesteder og i ulike fagavdelinger. I tillegg er Boligbygg 
Oslo KF en svært viktig ekstern aktør, som eiendomsforvalter av boligene.  
 
Ansvarsforhold: 
 Avd. RO / Bestiller 18+ fatter vedtak om omsorgsbolig med tjenester. 
 Avd. VOF / Boligkontoret tildeler omsorgsboligene.  
 Boligbygg Oslo KF har ansvar for vedlikehold og klargjøring av ledige boliger i 

Utmarkveien 
 Avd. Ø / Driftsavdelingen har ansvar for vedlikehold og klargjøring av ledige boliger i 

Skøyenkroken og Enebakkveien. 
 Avd. RO / Hjemmetjenesten har driftsansvaret for tjenestene i tilknytning til boligene. 
 Avd. RO / Hjemmetjenesten har i tillegg en viktig rolle for å gjøre tjenestetilbudet kjent 

blant sine brukere, der det kan være et alternativ til aldershjemsplass/sykehjemsplass. 
 
Den planlagte økningen på 21 omsorgsboliger med tjenester i 2009 var forutsatt fordelt med 
henholdsvis 14 boliger i Enebakkveien 158 og 7 boliger i Skøyenkroken 11.  
I Utmarkveien 2 har manglende kjøkkenkapasitet ligget til grunn for at en foreløpig har vurdert 
ikke å kunne utvide utover 20 plasser. 
 
Utvidelse av omsorgsboligene i Enebakkveien 158 ble muliggjort ved at bydelen overtok 
lokalene etter dagsentervirksomheten som ble overflyttet til Langerudhjemmet 01.01.2009. 
Lokalene krevde en del ombygging, slik at disse kunne brukes til spisegrupper og 
fellesaktiviteter for beboerne. Ombyggingen var ferdigstilt til påske, slik at inntak av nye 
beboere kunne starte opp medio april, etter hvert som leiligheter ble fristilt. 
 
Det har vist seg å være et vanskelig og omfattende arbeid å fremskaffe en god oversikt over 
status og bevegelser i disse omsorgsboligene, hvor de ulike aktører har en omforent forståelse 
av hva og hvordan dette skal registreres.  
 
Den største feilkilden ved tidligere rapporteringer synes å være at man utelukkende har telt 
personer som per registreringsdato er aktive i spisegruppene, mens man har sett bort fra hvem 
som reelt sett har fått vedtak om tjenester, enten man velger å benytte spisegruppene eller ikke. 
Noen velger å takke nei til spisegruppe etter at de har flyttet inn og noen får maten brakt til seg 
i egen bolig. Disse har da ikke blitt telt med i registreringene over omsorgsboliger med 
tjenester. Videre har en del beboere som midlertidig har vært innlagt på sykehus eller 
korttidsplasser på sykehjem, ikke blitt telt med. 
 
Det har nå vært foretatt en total gjennomgang av alle boligene ved de tre adressene, hvor en har 
registrert navn knyttet til hvert leilighetsnummer, dato for innflytting og evt. utflytting, om 
beboer har fått vedtak om tjenester, og også årsak til eventuell utflytting fra boligene.  
Definisjonen på hvorvidt vedkommende bolig skal telle som en omsorgsbolig med tjenester 
avgjøres av hvorvidt beboeren har fått vedtak om tjenester fra bestillerkontoret, dvs. at 
vedkommende er vurdert å være i målgruppen for omsorgsbolig med tjenester. Dette altså 



uavhengig av om vedkommende deltar i spisegrupper eller midlertidig er på sykehus / 
korttidsplass sykehjem. 
 
Resultatet av denne gjennomgangen viser at bydelen per 14.10.2009 har 56 tilgjengelige 
omsorgsboliger med tjenester, hvorav 5 p.t. er ledige. I de øvrige 51 leilighetene bor det til 
sammen 55 personer som alle har vedtak om tjenester. Dette tilsier en økning på 17 
tilgjengelige boliger hittil i år, altså 4 boliger under måltall. Det mangler fremdeles 7 boliger i 
Enebakkveien og 4 boliger i Skøyenkroken i henhold til målsettingen, mens det i Utmarkveien 
er i bruk 7 leiligheter mer enn måltallet. I Utmarkveien var det, som tidligere omtalt, 
manglende kjøkkenkapasitet som har satt begrensninger for å høyne måltallet. Ettersom ikke 
alle beboere ønsker å benytte seg av spisegruppene så har det likevel vært mulig å utvide 
antallet boliger også her. 
 
Plantall og resultat per 14.10.2009 
 

Enebakk-
veien 

Skøyen-
kroken 

Utmark-
veien 

Sum 

Totalt antall boliger på adressene 36 26 42 104 
OMBO m/tjenester per 31.12.2009 6 13 20 39 
OMBO m/tjenester per 14.10.2009* 11 14 26 51 
Antall personer med vedtak 14.10.2009* (11) (16) (28) (55) 
+ Ledighet per 14.10.2009  2 2 1 5 
= sum tilgjengelige OMBO m/tjenester 13 16 27 56 
Måltall 2009 20 20 20 60 
Avvik per 14.10.2009 -7 -4 +7 -4 
* Antall leiligheter og antall personer avviker i noen grad som følge av at noen av leilighetene er bebodd av 
ektepar hvor begge har vedtak om tjenester. 
 
 Enebakk-

veien 
Skøyen-
kroken 

Utmark-
veien 

Sum

Antall leiligheter som har vært i omløp i 2009 11 8 12 31 
Ant. pers. som har vært tildelt leilighet i 2009* 9 6 17 32 
Herav antall personer med vedtak om tjenester 4 6 15 25 
Ledighet per 14.10.2009 2 2 1 5 
* Samme leilighet kan ha blitt tildelt flere ganger i løpet av året, enten som følge av utflytting, eller at 

vedkommende har ombestemt seg og ikke flyttet inn 
 
Totalt har 31 omsorgsboliger vært i omløp i 2009 og 32 personer har fått tildelt bolig med 
tjenester. Noen boliger har vært i omløp flere ganger i løpet av året, enten som følge av at 
personer har ombestemt seg og likevel ikke har flyttet inn, eller at de har blitt ledige igjen som 
følge av at beboer er død eller har blitt overflyttet til langtidsplass på sykehjem.  
 
På grunn av uavklarte retningslinjer gitt til bydelens boligkontor har 5 leiligheter i løpet av 
2009 blitt tildelt personer utenfor målgruppen, dvs. som ordinære omsorgsboliger; ikke med 
tjenester. Leilighetene har blitt tildelt andre enn målgruppen for å unngå tomgangsleie i påvente 
av at felleslokalene i Enebakkveien skulle ferdigstilles. I tillegg har 2 leiligheter i Utmarkveien 
blitt tildelt som ordinære omsorgsboliger pga manglende kjøkkenkapasitet for spisegruppen. 
 
Oppsummering 
Det har dessverre vist seg å være en stor utfordring å fremskaffe en tilstrekkelig god oversikt 
over bydelens omsorgsboliger med tjenester og sikre at disse til enhver tid er oppdaterte og 
korrekte. Hovedårsaken til dette synes å skyldes uavklarte definisjoner i forhold til 
registreringen mellom de ulike aktørene, altså hva som skal legges til grunn for å definere en 
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bolig som omsorgsbolig med tjenester. Dette arbeidet er nå utført og det skal sikres at 
oversikten oppdateres hver uke. 
 
Registreringen som nå er etablert vil også gi en god oversikt over omløpshastigheten i boligene 
og årsakene til fraflytting. Dette vil gi et godt grunnlag for å kunne analysere om man treffer 
riktig målgruppe ved tildeling av boligene.  
 
Etablering av 21 omsorgsboliger med tjenester i 2009 var ett av hovedgrepene som ble foretatt i 
forbindelse med budsjettvedtaket for å kunne redusere behovet for aldershjemsplasser / 
sykehjemsplasser. Til tross for at det kun mangler 4 boliger for å ha oppfylt måltallet for 2009, 
så har bydelen i inneværende år jevnt over ligget langt over plantall i bruk av sykehjemsplasser, 
og dekningsgraden har økt i inneværende år. Vi ligger nå over gjennomsnittlig dekningsgrad 
når det gjelder sykehjemsplasser, mens vi egentlig burde ha redusert dekningsgraden som følge 
av etablering av omsorgsboliger med tjenester. Hovedårsaken til dette er, etter 
bydelsdirektørens vurdering, en utydelighet i ansvarsforholdet mellom de ulike aktørene, samt 
manglende ansvar for koordinering. Det blir svært viktig framover at dette ansvaret 
tydeliggjøres, at det settes fokus på nødvendig fremdrift ved ledigstillelse av boliger, samt at 
det kvalitetssikres at det er riktig målgruppe som tildeles bolig, slik at tilbudet reelt sett blir et 
alternativ til sykehjemsplasser. Bydelsdirektøren vil i forbindelse med budsjett 2010 komme 
tilbake med forslag om hvordan disse oppgavene kan sikres fremover. 
 
Øvrige tiltak 

- Det er utarbeidet en tjenesteavtale mellom bestillerkontoret, boligkontoret og 
hjemmetjenesten om hvem som gjør hva og når. 

- Vedtaksmyndigheten er lagt til vedtaksmøtet på bestillerkontoret, som også oppdaterer 
og prioriterer ventelistene to ganger i uken. Det er også vedtaksmøtet som behandler 
søknader om langtidsplass institusjon, slik at OMBO med tjenester hele tiden vil være et 
potensielt alternativ. Boligkontoret tildeler kun ut fra denne oppdaterte listen i samråd 
med fast kontaktperson fra bestillerkontoret. Denne kontaktpersonen sitter også i 
vedtaksmøtet. 

- For å få fortgang på sirkulasjonen i ledige leiligheter har en innledet et viktig samarbeid 
med Boligbygg hvor bydelens driftsansvarlig besiktiger og utfører enkelt 
vedlikehold/klargjøring for utleie. 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Status vedr. omsorgsboliger med tjenester per oktober 2009 tas til orientering 
 
 
 
Tove Stien /s        Solveig Nyhamar /s 
bydelsdirektør        avd. sjef 
 
 



 

Sak 176/09  Utviklings- og gjennomføringsprosjekt i kommunens 
hjemmetjenester - Hjemme best  
 
Arkivsak: 200800372 
Arkivkode: 225 
Saksbehandler: Signe Sandnes 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 09.11.09  
Omsorgskomite 09.11.09  
Råd for funksjonshemmede 10.11.09  
Bydelsutvalget 16.11.09 176/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
UTVIKLINGS- OG GJENNOMFØRINGSPROSJEKT I KOMMUNENS 
HJEMMETJENESTER - HJEMME BEST  
Dokumentet er ikke ferdigbehandlet. Ettersendes/omdeles i møtet. 
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Sak 177/09  Rapport om gjennomgang av bydelenes hjemmetjenester 
- 2009  
 
Arkivsak: 200900668 
Arkivkode: TEST 
Saksbehandler: Signe Sandnes 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 09.11.09  
Omsorgskomite 09.11.09  
Råd for funksjonshemmede 10.11.09  
Bydelsutvalget 16.11.09 177/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
RAPPORT OM GJENNOMGANG AV BYDELENES HJEMMETJENESTER - 2009  
Dokumentet er ikke ferdigbehandlet. Ettersendes/omdeles i møtet. 
 



 

Sak 178/09  Forslag om navneendring Rustad eldresenter  
 
Arkivsak: 200900258 
Arkivkode: 332.0 
Saksbehandler: Else-Berit Momrak 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 09.11.09  
Omsorgskomite 09.11.09  
Bydelsutvalget 16.11.09 178/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
FORSLAG OM NAVNEENDRING RUSTAD ELDRESENTER  
 
Bakgrunn: 
Det vises til henvendelse fra brukerrådet ved Rustad eldresenter av 20.08.2009 hvor det søkes 
om å bytte navn til Rustadgløtt treffsted 60 pluss. 
 
Saksframstilling: 
Rustad eldresenter ønsker å være et attraktivt tilbud også til de yngste eldre, både som brukere 
og frivillige. Per i dag er hovedtyngden av brukerne over 75 år.  
 
Det er foretatt en tilsvarende navneendring ved de to andre kommunale eldresentrene, og en ser 
en positiv utvikling med tilfang av yngre brukere og frivillige. Bydelen vil ha felles navneprofil 
ved sine tjenestetilbud og støtter forslaget om navneendring. Det er imidlertid foreslått at det 
nye navnet blir Rustad treffsenter 60 pluss, for ikke å sammenblande med Rustadgløtt 
trygdebolig. 
Brukerrådet er orientert om bydelens forslag og har gitt sin tilslutning. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Rustad eldresenter endrer navn til Rustad treffsenter 60 pluss. 
 
 
 
Tove Stien /s        Solveig Nyhamar /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
 
Vedlegg: 1 
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Sak 179/09  Tor Jonssons veg 9 Invitasjon til innspill fra bydelen  
 
Arkivsak: 200900654 
Arkivkode: 512 
Saksbehandler: Eigil Lunden 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 09.11.09  
Bydelsutvalget 16.11.09 179/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
TOR JONSSONS VEG 9 
INVITASJON TIL INNSPILL FRA BYDELEN  
 
Bakgrunn: 
Det vises til invitasjon til innspill fra bydelen til område- og prosessavklaring for Tor Jonssons 
veg 9. Planinitiativet i sin helhet er tilgjengelig på Plan- og bygningsetatens saksinnsyn på 
internett, http//www.pbe.oslo.kommune.no/saksinnsyn/. Grunnet svarfrist 20.10.2009 er 
bemerkningene gitt administrativt (vedlagte brev av 12.10.2009). Eventuelle endringer av 
bemerkningene ettersendes etter politisk behandling. 
 
 
Saksframstilling: 
Tor Jonssons veg 9, Myrvold, er en tidligere husmannsplass under Østensjø gård. Eiendommen 
er i dag regulert til byggeområde for boliger. Den foreslås fortsatt regulert til boligbebyggelse, 
men foreslås også omfattet av en hensynssone for bevaring av kulturminner. Den er en av få 
bevarte husmannsplasser i Oslo, og er prioritert for å bli regulert til bevaring i verneplanen for 
Akergårdene.  
Planforslaget innebærer at det ikke tillates oppført nybygg i planområdet, og at bebyggelsen 
reguleres med eksisterende gesims- og mønehøyde. Byggelinje utgjøres av eksisterende 
utvendig veggliv. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bemerkninger til område- og prosessavklaring for Tor Jonssons veg 9 tilsluttes. 
 
 
 
Tove Stien /s         Kari Bjørneboe /s 
bydelsdirektør         bydelsoverlege 
 
 



 

Sak 180/09  Løvsetfaret 114-116, Søndre Langerud 

Invitasjon til innspill fra bydelen, område- og prosessavklaring  
 
Arkivsak: 200900655 
Arkivkode: 512 
Saksbehandler: Eigil Lunden 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 09.11.09  
Bydelsutvalget 16.11.09 180/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
LØVSETFARET 114-116, SØNDRE LANGERUD 
INVITASJON TIL INNSPILL FRA BYDELEN, OMRÅDE- OG 
PROSESSAVKLARING  
 
Bakgrunn: 
Det vises til invitasjon til innspill fra bydelen til område- og prosessavklaring for Løvsetfaret 
114-116, Søndre Langerud. Planinitiativet i sin helhet er tilgjengelig på Plan- og 
bygningsetatens saksinnsyn på internett, http//www.pbe.oslo.kommune.no/saksinnsyn/. 
Grunnet svarfrist 21.10.2009 er bemerkningene gitt administrativt (vedlagte brev av 
14.10.2009). Eventuelle endringer av bemerkningene ettersendes etter politisk behandling. 
 
Ved en feil er planinitiativet sendt ut med adresse Løvsetdalen 114-116. Den korrekte adressen 
skal være Løvsetfaret 114-116. 
 
Saksframstilling: 
Det meste av planområdet er i dag regulert til byggeområde for boliger, en mindre del  er 
regulert til friareal. Planområdet foreslås omregulert til område for boliger og/eller offentlig 
eller privat tjenesteyting (lager, stall, barnehage mv), samt felles avkjørsel. Hele planområdet 
foreslås omfattet av en hensynssone for bevaring av kulturminner. Dette er en oppfølging av 
verneplanen for Akergårdene, der gården er oppført på prioritert plass. Den er plukket ut som 
en av de første pga. et pågående arveskifte og arvingenes behov for å få avklart reguleringen. 
 
Det foreslåtte formål er valgt med bakgrunn i det husene brukes til i dag (bolig, lager stall). 
Barnehage mv. er tatt med for å gi litt større spillerom, og fordi et slik type formål vil kunne 
utnytte utearealene aktivt. Det foreligger to alternative planskisser. I alt. 1 omfatter 
planområdet og hensynssonen hele bnr. 1, i alt. 2 holdes ca. 1,1 mål i den vestlige delen av 
gårdstunet utenfor, slik at det fortsatt vil være regulert til boligbygging og evt. kan skilles ut 
som byggetomt. Dette fremmes til vurdering ut fra et ønske fra grunneier. Hva gjelder forslag 
til bestemmelser er de to alternativene like.  
 
Nybygg eller tilbygg tillates ikke i planområdet. Påbygg tillates kun for den nyere eneboligen 
på bnr. 229. Den østlige del av planområdet, del av gnr. 162 bnr. 24 er i dag regulert til friareal, 
men er leid inn som hamnehage for stallen, og foreslås regulert iht. faktisk bruk.   
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Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bemerkninger til område- og prosessavklaring til Løvsetfaret 114-116 tilsluttes. 
 
 
 
Tove Stien /s         Kari Bjørneboe /s 
bydelsdirektør         bydelsoverlege 
 
 



 

Sak 181/09  Bølerlia 73 B Reguleringsforslag til forhåndsuttalelse  
 
Arkivsak: 200800809 
Arkivkode: 512 
Saksbehandler: Eigil Lunden 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 09.11.09  
Oppvekstkomite 09.11.09  
Bydelsutvalget 16.11.09 181/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
BØLERLIA 73 B 
REGULERINGSFORSLAG TIL FORHÅNDSUTTALELSE  
 
Bakgrunn: 
Det vises til reguleringsforslag til forhåndsuttalelse for Bølerlia 73B fra Torstein Ramberg AS 
på vegne av Bøler Parkeringshus AS, v/ Tønnevold Eiendom AS. Grunnet svarfrist 22.10.2009 
er bemerkningene gitt administrativt (vedlagte brev av 08.10.2009). Eventuelle endringer av 
bemerkningene ettersendes etter politisk behandling. 
 
Saksframstilling: 
Eiendommen ligger mellom to barnehager og Nøklevann skole. Eksisterende lokaler benyttes 
til parkeringshus i 1. og 2. etg.for nærliggende boliger og lager i 3.etg.  
Reguleringsforslaget omfatter endring av reguleringsplandokumentet og 
reguleringsbestemmelser vedrørende formål fra fellesområde, parkering (parkeringshus) til 
fellesområde, parkering (parkeringshus) og varehandel. I planforslaget skal den eksisterende 
bygningen beholdes og 1. etg.  
skal gjøres om til delvis dagligvarehandel og til parkeringsplasser for besøkende til denne. 
Arealet for butikk planlegges til 1100 m2, hvorav salgsareal skal være 800 m2 I 2. etg. er det 
tenkt at boligparkering skal beholdes som i dag og 3. etasje skal gjøres om til boligparkering. 
Utearealet er tenkt oppgradert for å gi plass til parkering og varemottak.  
 
Antall tilgjengelige parkeringsplasser for besøksparkering foreslås med 37 plasser inne i 
bygningen med adkomst ved siden av varemottaket i 1. etg. og 17 plasser på utearealene.  
Adkomst til boligparkeringene i 2. og 3. etasje har adkomst på vestre side av bygningen som i 
dag. 
 
Trafikk: 
Vedlagte konsulentrapport for trafikkarealer og adkomst estimerer en trafikkøkning til området 
på 934 bilturer pr døgn. Foreslåtte trafikksikkerhetstiltak er skilting og mulig parkeringsforbud 
i deler av Bølerlia i tillegg til parkeringsforbudssonen på 25 meter i hver retning fra adkomsten. 
Fartsgrensen i Bølerlia er 30 km/t. 
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Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bemerkninger til reguleringsforslag til forhåndsuttalelse for Bølerlia 73B tilsluttes. 
 
 
 
 
 
Tove Stien /s         Kari Bjørneboe /s 
bydelsdirektør         bydelsdirektør 
 
 



 

Sak 182/09  Planforslag til offentlig ettersyn - Skøyenåsveien 31 - 
reguleringsplan  
 
Arkivsak: 200700586 
Arkivkode: 512 
Saksbehandler: Eigil Lunden 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 09.11.09  
Bydelsutvalget 16.11.09 182/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
PLANFORSLAG TIL OFFENTLIG ETTERSYN - SKØYENÅSVEIEN 31 - 
REGULERINGSPLAN  
 
Bakgrunn: 
Det vises til planforslag til offentlig ettersyn for Skøyenåsveien 31. Svarfrist for 
bemerkningene er 11.11.2009, men bydelen har fått utsatt fristen til etter avholdt 
bydelsutvalgsmøte 16.11.2009. 
 
 
Saksframstilling: 
Planområdet ligger på Oppsal, nord for Oppsal senter og mellom etablert blokkbebyggelse. 
Området er 1763 m2 og ubebygd med tett vegetasjon. Planområdet er regulert til byggeområde 
for boliger, S-474, vedtatt 20.01.1953. Gjeldende regulering krever detaljert regulerings- og 
bebyggelsesplan ved plassering av ny bebyggelse.  
 
Området foreslås regulert til område for bebyggelse og anlegg (boligbebyggelse) med maks 
2100 m2 BRA og 500 m2 BRA parkering og boder under terreng. Bebyggelsen foreslås i 5 
etasjer med mulighet for 20 leiligheter, med tre forholdsvis store og en liten leilighet pr etasje. 
Maksimal gesimshøyde foreslås til kote 172,0 som tilsvarer 5 etasjer og mønehøyde kote 175,0. 
 
Plan- og bygningsetatens foreløpige konklusjon: 
Miljøfaglige forhold 
Planområdet har gode solforhold og er godt egnet til boliger. 
Selv om støyrapporten viser at deler av utearealene får noe støy fra Skøyenåsveien, finner Plan- 
og bygningsetaten at det ikke er riktig med en støyskjerm langs veien fordi dette vil være 
skjemmende for området og fordi øvrig bebyggelse ikke har støyskjerm mot Skøyenåsveien. På 
utearealene er grenseverdiene for støy fra vei og T-bane tilfredsstillende. 
Det er ikke registrert biologisk mangfold innenfor planområdet. 
 
Verneinteresser 
Det er ikke funnet automatisk fredete kulturminner i området og undersøkelsesplikten er 
oppfylt. 
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Trafikkforhold 
Veistandarden i området er god. Skøyenåsveien har fartsgrense på 40 km/t og ÅDT =500. 
Planforslaget, som foreslås med ca. 20 leiligheter, vil ikke gi vesentlig økning av trafikken. 
Parkering foreslås under bebyggelsen og i samsvar med gjeldende parkeringsnormer.  
 
Estetikk og byggeskikk 
Bebyggelsen tilpasser seg omkringliggende boligbebyggelse og foreslås med høyder som vil gi 
maksimalt 5 etasjer. Bebyggelsen er illustrert en etasje høyere enn nabobebyggelsen og 
fremstår som noe høy. Forutsetningen for etatens anbefalning av høyde er at kjelleren vil bli 
liggende helt under eksisterende terreng. Det foreslåtte nybygget er en videreføring av 
punkthusene litt lenger nord langs Skøyenåsveien og anbefales som bygningstype. Fotavtrykket 
av blokken må begrenses til samme størrelse som øvrige punkthus i nærheten (maks ca 17 x 17 
m). Foreslått bebyggelse er plassert parallelt med omkringliggende bebyggelse og føyer seg inn 
mot eksisterende uterom mellom blokkene på en naturlig måte og avgrenser således uterommet 
mot Skøyenåsveien. 
Uteoppholdsareal skal være minimum 50 m2 pr. leilighet. Balkonger som skal medregnes i 
uteoppholdsareal ska ha et minimumsareal på 8 m2 og en maksimumsdybde på 2 meter. 
 
Barn og unges interesser  
Barn benytter deler av området til lek i dag. Den tette vegetasjonen har imidlertid også 
tiltrukket seg personer som til tider overnatter på tomten. Det vil derfor være en fordel at den 
bebygges med boliger og at det i den forbindelse opparbeides uteoppholdsarealer til nytte for 
og glede for både voksne og barn. Arealet mellom blokkene gir for øvrig barn og unge svært 
gode lekemuligheter i området. Tilstrekkelig uteoppholdsareal er sikret innenfor planområdet. 
 
Universell utforming 
Universell utforming, kravene i Teknisk forskrift skal ligge til grunn for tiltaket i byggesaken.  
 
Foreløpig konklusjon 
Med henvisning til Omsorgsbyggs uttalelse anbefales ikke planområdet benyttet til barnehage 
p.g.a. at tomten er for liten. 
 
Forholdene ligger godt til rette for utbygging av boliger under forutsetning av at grunnflaten 
ikke overstiger 17 x 17 m, som tilsvarer punkthusene langs Skøyenåsveien Det forutsettes 
videre at kjelleren ligger helt under terreng. 
 
 
Administrasjonens vurderinger: 
 
Bydelens barnerepresentant i plansaker har følgende bemerkning ift. barn og unges interesser: 
Da deler av planområdet benyttes til lek i dag forutsettes det at lekemulighetene ivaretas 
innenfor planområdet, og at så mye som mulig av eksisterende vegetasjon bevares langs 
randsonene.  
 
Radon 
Statens strålevern har i 2009 vedtatt å endre sine anbefalinger for radon. Strålevernet anbefaler 
at radonnivåer holdes så lave som mulig i alle bygninger, og at tiltak alltid bør utføres når 
radonnivået i ett eller flere oppholdsrom overstiger 100 Bq/m3. Videre anbefaler Strålevernet at 
radonnivåer alltid skal være lavere enn en maksimumsgrense på 200 Bq/m3. 
 
Planforslaget må ivareta endringene i Statens strålevern sine anbefalinger for radon. 



 
Universell utforming 
Plan- og bygningsetaten anbefaler planforslaget under forutsetning av at grunnflaten ikke 
overstiger 17 x 17 m, som tilsvarer punkthusene langs Skøyenåsveien. Vedlagte plantegninger 
viser en grunnflate på 18 x 18 meter og forslagsstiller mener denne grunnflatestørrelsen er 
nødvendig for at leilighetene skal kunne tilrettelegges med universell utforming. 
For uteområdene bemerker forslagsstiller at relativt bratt terrengfall vanskeliggjør full 
tilgjengelighet over hele eiendommen.  
 
Universell utforming av boenheter og utearealer bør ivaretas i den grad det er mulig å tilpasse 
dette innenfor planområdet.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bydelens barnerepresentant i plansaker har følgende bemerkning ift. barn og unges interesser: 
Da deler av planområdet benyttes til lek i dag forutsettes det at lekemulighetene ivaretas 
innenfor planområdet, og at så mye som mulig av eksisterende vegetasjon bevares langs 
randsonene.  
 
Statens strålevern har i 2009 vedtatt å endre sine anbefalinger for radon. Strålevernet anbefaler 
at radonnivåer holdes så lave som mulig i alle bygninger, og at tiltak alltid bør utføres når 
radonnivået i ett eller flere oppholdsrom overstiger 100 Bq/m3. Videre anbefaler Strålevernet at 
radonnivåer alltid skal være lavere enn en maksimumsgrense på 200 Bq/m3. 
Planforslaget må ivareta endringene i Statens strålevern sine anbefalinger for radon. 
 
Universell utforming av boenheter og utearealer bør ivaretas i den grad det er mulig å tilpasse 
dette innenfor planområdet.  
 
Før en eventuell anleggsperiode må de nødvendige dispensasjoner ift. støyforskriften avklares 
med de lokale helsemyndigheter. 
 
 
 
 
Tove Stien /s         Kari Bjørneboe /s 
bydelsdirektør         bydelsoverlege 
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Sak 183/09  Forslag til navneendring på nedre del av Jørnsløkkveien 
og navnsetting på gangsti langs Oppsal Samfunnshus  
 
Arkivsak: 200401408 
Arkivkode: 011.4 
Saksbehandler: Eigil Lunden 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 09.11.09  
Bydelsutvalget 16.11.09 183/09  
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
FORSLAG TIL NAVNEENDRING PÅ NEDRE DEL AV JØRNSLØKKVEIEN OG 
NAVNSETTING PÅ GANGSTI LANGS OPPSAL SAMFUNNSHUS  
 
Bakgrunn: 
Det vises til brev fra Østensjø Kunstforening vedrørende forslag om navneendring for nedre del 
av Jørnsløkkveien og navnsetting av gangsti forbi Oppsal Samfunnshus til Nomestien. 
 
Saksframstilling: 
Østensjø Kunstforening foreslår ovennevnte navneendring/navnsetting for å hedre en lokal 
billedhugger i forbindelse med at det er 30 år siden Sigurd Nome (1911-1979) døde. 
Sigurd Nome var bosatt på Oppsal hele sitt voksne liv fra 1939/1940-1979, og flere av hans 
arbeider står i Bydel Østensjø. 
 
Navnsetting av del av gangsti er i samsvar med punkt 5 i Instruks for navnsetting av gater, 
veier, plasser m.v i Oslo. Vedrørende navneendring i punkt 6 vises det til navneendring for 
deler av Drammensveien til Henrik Ibsens gate tidligere i år.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Forslag fra Østensjø Kunstforening om navneendring for nedre del av Jørnsløkkveien og 
navnsetting av gangsti forbi Oppsal Samfunnshus til Nomestien (jf. vedlagte kartutsnitt og 
brev) støttes.  
 
 
 
Tove Stien /s         Kari Bjørneboe /s 
bydelsdirektør         bydelsoverlege 
 
 



 

Sak 184/09  Endringer i Sosialistisk Venstrepartis gruppe med 
innvirkning for komiteer, råd og utvalg  
 
Arkivsak: 200600617 
Arkivkode: 026.1 
Saksbehandler: Therese Lundstedt 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 16.11.09 184/09  
 
ENDRINGER I SOSIALISTISK VENSTREPARTIS GRUPPE MED INNVIRKNING 
FOR KOMITEER, RÅD OG UTVALG  
 
Bakgrunn: 
Med bakgrunn i Tore Janssens (SV) bortgang, er det meldt inn behov for endringer i 
representasjonen fra Sosialistisk Venstrepartis gruppe i politiske utvalg, komiteer og råd. 
 
Tore Janssen (SV) har innehatt følgende politiske verv i bydelen: 1. vararepresentant for SV til 
bydelsutvalget, medlem av omsorgskomiteen, leder av eldrerådet, eierrepresentant i Manglerud 
barnehages samarbeidsutvalg. 
 
Konsekvens: 

 SVs 2. vararepresentant til bydelsutvalget, Susan Savare Rakhsh (SV), rykker opp og 
erstatter Tore Janssens (SV) plass som 1. vararepresentant til bydelsutvalget. 

 Bydelsutvalget oppnevner ny fast representant i omsorgskomiteen. 
 Bydelsutvalget velger nytt medlem av eldrerådet. Bydelsadministrasjonen innhenter 

forslag til kandidater fra pensjonistforeninger, omsorgsorganisasjoner og eldresentre i 
bydelen. Sak om dette vil bli lagt frem i et senere møte. 

 Eldrerådet velger selv ny leder blant rådets medlemmer. 
 Bydelsutvalget oppnevner ny eierrepresentant i Manglerud barnehages 

samarbeidsutvalg. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

1. Bydelsutvalget tar til orientering at Susan Savare Rakhsh (SV) overtar avdøde Tore 
Janssens (SV) plass som 1. varamedlem til bydelsutvalget. 

2. Bydelsutvalget oppnevner    ________ som ny fast representant til 
omsorgskomiteen etter Tore Janssen (SV). 

3. Bydelsutvalget velger nytt medlem av eldrerådet basert på forslag til kandidater 
innhentet av bydelsadministrasjonen. Bydelsutvalget tar til orientering at eldrerådet selv 
velger ny leder. 

4. Bydelsutvalget oppnevner    ________ som ny eierrepresentant til 
Manglerud barnehages samarbeidsutvalg etter Tore Janssen (SV). 

 
 
Tove Stien /s        Therese Kloumann Lundstedt /s 
bydelsdirektør       BU-sekretær 
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Sak 185/09  Oppnevning av representanter til skolenes driftsstyrer  
 
Arkivsak: 200800773 
Arkivkode: 40 
Saksbehandler: Therese Lundstedt 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 16.11.09 185/09  
 
OPPNEVNING AV REPRESENTANTER TIL SKOLENES DRIFTSSTYRER  
 
Bakgrunn: 
Ifølge reglement for styring av grunnskoler, videregående skoler og voksenopplæringssentrer 
skal det ”…være driftsstyrer ved alle grunnskoler, videregående skoler og 
voksenopplæringssentrer”. 
 
Bydelsutvalgene skal innstille følgende til driftsstyrene (jfr. brev fra Byrådsavdeling for barn 
og utdanning av 09.10.2007): 

- Tre eksterne medlemmer 
- Tre eksterne varamedlemmer 

 
Ihht. punkt 3 i Standardreglement for driftsstyrene i Oslo-skolen skal driftsstyremedlemmene 
oppnevnes for to år om gangen. Oppnevningsperioden følger ikke bystyreperioden. Det betyr at 
representanter som er innstilt av bydelsutvalgene, og som fortsatt har tid igjen av sine verv, skal 
sitte ut perioden. Periodens varighet fremgår av oppnevningsvedtaket. 
 
Det fremkommer av bystyrevedtak at vervet godtgjøres i henhold til Utvalgskategori C, jf. 
Reglement for godtgjøring av folkevalgte verv i Oslo kommune, pkt. 8., p.t. kr 585 per møte. 
 
Varamedlemmene i driftsstyrene er ikke personlige. Varamedlemmene rangeres slik at det 
varamedlem som står øverst på listen innen hver gruppe, møter først. 
 
Saksframstilling: 
Som følge av at perioden for sittende medlemmer i driftsstyrene utløper 31.12.2009 ved flere 
av skolene, må nye kandidater innstilles for Utdanningsetaten. Dette gjelder følgende skoler:  

 Abildsø skole  
 Bøler skole  
 Høyenhall skole  
 Nøklevann skole  
 Oppsal skole  
 Rustad skole  
 Skullerud skole  
 Skøyenåsen skole  
 Trasop skole  
 Vetland skole  
 Østensjø skole.  

 
Ved følgende skoler sitter enkelte representanter/vararepresentanter t.o.m. 31.12.2010 med 
angitt partirepresentasjon:  



- Godlia skole:   alle representantene (A, Frp og SV) sitter ut 2010. 
- Manglerud skole:  alle representantene (A, H og SV) sitter ut 2010.  
- Høyenhall skole:  1 representant (A) og 1 vararepresentant sitter ut 2010.  
- Skullerud skole:  1 representant (A) sitter ut 2010.  
- Skøyenåsen skole: 1 representant (A) sitter ut 2010. 
- Trasop skole:   1 vararepresentant (A) sitter ut 2010. 
- Østensjø skole:  1 vararepresentant (A) sitter ut 2010. 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget foreslår for Utdanningsetaten nyoppnevning til driftsstyrene ved følgende 
skoler:  
 
Abildsø skole:  _____________________________________som ny fast representant 
   _____________________________________som ny fast representant 
   _____________________________________som ny fast representant 
   _____________________________________som 1. vararepresentant  
   _____________________________________som 2. vararepresentant 
   _____________________________________som 3. vararepresentant 
 
Bøler skole:  _____________________________________som ny fast representant 
   _____________________________________som ny fast representant 
   _____________________________________som ny fast representant 
   _____________________________________som 1. vararepresentant  
   _____________________________________som 2. vararepresentant 
   _____________________________________som 3. vararepresentant 
 
Høyenhall skole  _____________________________________som ny fast representant 
   _____________________________________som ny fast representant 
   _____________________________________som 2. vararepresentant  
   _____________________________________som 3. vararepresentant 
 
Nøklevann skole  _____________________________________som ny fast representant 
   _____________________________________som ny fast representant 
   _____________________________________som ny fast representant 

_____________________________________som 1. vararepresentant  
   _____________________________________som 2. vararepresentant 
   _____________________________________som 3. vararepresentant 
 
Oppsal skole   _____________________________________som ny fast representant 
   _____________________________________som ny fast representant 
   _____________________________________som ny fast representant 
   _____________________________________som 1. vararepresentant  
   _____________________________________som 2. vararepresentant 
   _____________________________________som 3. vararepresentant 
 
Rustad skole   _____________________________________som ny fast representant 
   _____________________________________som ny fast representant 
   _____________________________________som ny fast representant 
   _____________________________________som 1. vararepresentant  
   _____________________________________som 2. vararepresentant 
   _____________________________________som 3. vararepresentant 
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Skullerud skole  _____________________________________som ny fast representant 
   _____________________________________som ny fast representant 
   _____________________________________som 1. vararepresentant  
   _____________________________________som 2. vararepresentant 
   _____________________________________som 3. vararepresentant 
 
Skøyenåsen skole  _____________________________________som ny fast representant 
   _____________________________________som ny fast representant 
   _____________________________________som 1. vararepresentant  
   _____________________________________som 2. vararepresentant 
   _____________________________________som 3. vararepresentant 
 
Trasop skole   _____________________________________som ny fast representant 
   _____________________________________som ny fast representant 
   _____________________________________som ny fast representant 
   _____________________________________som 2. vararepresentant  
   _____________________________________som 3. vararepresentant 
 
Vetland skole  _____________________________________som ny fast representant 
   _____________________________________som ny fast representant 
   _____________________________________som ny fast representant 
   _____________________________________som 1. vararepresentant  
   _____________________________________som 2. vararepresentant 
   _____________________________________som 3. vararepresentant 
 
Østensjø skole  _____________________________________som ny fast representant 
   _____________________________________som ny fast representant 

_____________________________________som ny fast representant 
   _____________________________________som 2. vararepresentant  
   _____________________________________som 3. vararepresentant 
 
 
 
 
Tove Stien /s       Therese Kloumann Lundstedt /s 
bydelsdirektør       BU-sekretær 
 
Vedlegg:  Oversikt over sittende representanter i skolenes driftsstyrer 
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